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Referat fra formandsmøde afholdt på Randers Politigård d. 16. marts 2006 
 
Mødt: Lars Sønderholm, (Områdeleder sek. II), Frank Hovgesen, (Områdeleder sek. I), Hanne Lauridsen 
(Repræsentant sek. II), Claus Sørensen (Repræsentant sek. I), Thorkild Schnell (Randers), Ole Poulsen (Odder), 
Charlotte Frost (Thisted), Jesper Madsen (Galten), Keld Breiner (Silkeborg), Kenneth Kristensen (Viborg), Lisbeth 
Merrild (Herning), Allan Jørgensen (Århus), Conny Sander (Grenå), John Mejdal (Morsø) Ulla Poulsen (Kasserer) & 
Anita Majgaard Sønderholm (Referent). 
 
Afbud:  Ingen afbud. 
 
Dagsorden: 

1. Velkomst  
2. Valg af ordstyrer  
3. Opfølgning på referat fra d. 21. januar 2006  
4. Økonomi 
5. Figurantkursus / Sporlæggerkursus  
6. Dommerrepetitions kursus  
7. Intern arbejdsfordeling – Områdeleder/Repræsentant  
8. Information fra repræsentantskabsmødet 

• tilskud fra hovedforeningen  
• forslag  

9. Næste møde  
10. Evt. 

 
Ad 1. LS bød velkommen og informerede kort: 

- Det er tilladt, at sende en stedfortræder til formandsmøderne, såfremt en formand er forhindret i at møde. 
- Morsø afd. har ændret navn til ”Dansk Politihundeforening, Morsø & Skive afd.” 
- Vedr. opstart af ny Brande afd. er hovedbestyrelsen ved, at indhente yderligere informationer, som skal danne 

   grundlag for den endelige beslutning. 
  
Ad. 2 CS blev valgt. 
 
Ad.3   LS informerede om at referater ”automatisk” godkendes, såfremt referenten ikke modtager indsigelser imod 

dette inden 7 dage efter udsendelse, hvorefter det lægges ud på Områdets hjemmeside. 
  Der var ingen bemærkninger til referatet 
 
Ad. 4  UP kunne fortælle, at afregningerne fra afdelingerne er begyndt at komme og benyttede lejligheden til at 

erindre om betalingsfristen d. 1. april.  
 
Ad. 5  Områdets figurantuddannere har ændret på konceptet for figurantkurset, således at dette er skåret ned til en dag.  

I praksis betyder dette, at b. la. teorien omkring kompaslære er fjernet og at muligheden for hjemmetræning er 
væk. Dette kræver måske bedre forberedelse fra klubberne. Figurantkurset har netop været afviklet, efter den 
nye model og dumpe procenten i spor var på ingen måde højere end ellers. Deltagere havde generelt været godt 
tilfreds med modellen.  
KB påpegede, at et af Silkeborgs medlemmer havde undret sig over, at blive godkendt i kompaslæse, når dette 
emne var helt udeladt. Dette beror naturligvis på en fejltagelse. 

 
LS gentog et tidligere forslag vedr. et udvidet sporlæggerkursus, i det han har haft lejlighed til, at drøfte dette 
med Bo Rasmussen samt Claus Sørensen. 
LS finder det uhyre vanskeligt at finde villige/egnede sporfiguranter, især til konkurrencerne i de højere klasser. 
Bo synes godt om ideen med et udvidet kursus og kører gerne den praktiske del, ligeledes har Claus Sørensen 
indvilliget i, at levere en kort, men god og præcis gennemgang af kompaslæren.  
TS kom med forslag om et dagskursus, med teoretisk formiddag og praktisk eftermiddag, med sporlægning for 
hinanden (efter kompas) og med mulighed for deltagelse med egen hund.  

 
 LS vil arbejde videre med ideen og finder datoer til et snarligt kursus med Claus og Bo. 
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LS ønskede at vide, om områdets investering på kr. 10.000,00 til figurant indlærings-kurset 
 har været givet godt ud, til glæde for lokalafdelingerne. 
Randers og Grenå mente, at de havde haft et godt udbytte af kurset, mens de øvrige afdelinger fortsat ikke har 
fået det store afkast. 
Thisted afd. har et par medlemmer, som ønsker at komme på ”indsigt” hos en af de klubber, hvor i det nylærte 
praktiseres. 

 
Et opfølgningskursus har været på tale, men da der igen skal investeres omkring kr. 5.000,00, foreslog LS at 
udsætte dette til senere på året, for at se om flere klubber derved får de nye figuranter i gang. 

 
Enighed om, at helt nye figuranter kan tillades at deltage i et evt. opfølgningskursus, efter aftale med 
instruktørerne og med en måske relativ lille mængde af lærdom, som det nu engang vil give, at komme med i 
11. time. 

 
 Beslutning omkring kurset udsættes til næste møde. 
 
Ad. 6  LS havde håbet og forventet, at kunne medbringe endelig dato for afvikling af et sådan kursus, desværre 

mangler fortsat den sidste tilbagemelding fra Keld Andersen - DPU.    
 
Ad. 7  LS & HL har lavet aftale om, at HL fremover fremskaffer dommere og figuranter til hhv. 

Oprykningskonkurrencerne og Bystævnerne. Dette vil medvirke til, at lette arbejdspresset for LS. 
 
Ad. 8  Tilskud fra hovedforeningen – bliver igen i 2006 på kr. 20,00. pr. medlem for hvem der er afregnet for pr. 1/4  
 
  Forslag vedr. øvelse 2 (aflevering af apporten foran) udsat til 2007 grundet forestående programændringer. 

Det blev vedtaget, at der fremover må anvendes, såvel venstre,- som højreærmer i konkurrenceprogrammet. 
Figuranten vælger (naturligvis) selv om ærmet bæres på den ene eller anden arm.  
Et forslag vedr. øv. 8, om at hunden skal påvise/apportere genstande for at opnå alle point blev nedstemt igen. 

 
CS forespurgte vedr. hovedforeningens enorme formue på kr. 832.000,00 – da man kan undre sig over at disse 
penge ikke kommer ud for at ”arbejde i klubberne”.  
CF påpegede at ex. Told & Skat let kan blive interesserede, såfremt man har en sådan formue til at stå. 

  
En debat opstod omkring den nye Brande afd. da LM kunne oplyse, at Hardy Christensen har ophængt 
reklamer for den nye afdeling i Herning området.  
OP mente, at Hardy Christensen straks burde anmodes om, at tage disse sedler ned, da en sådan 
fremgangsmåde er direkte uhørt. At man ikke kontakter den eksisterende lokalafdeling for tilladelse, må 
betragtes som værende utilstedeligt. 

 
LS opfordrede Herning afd. til at løse problemet i samarbejde med hovedbestyrelsen, da denne alene kører 
sagen. 

 
FH påpegede at Hovedbestyrelsen skal have en god grund for at give afslag, såfremt at der er et godt potentielt  
medlemsgrundlag. Hardy har oplyst, at der er omkring 20 interesserede. 

 
Ad. 9  Torsdag d. 18. maj i Galten PH`s klubhus. 
 
Ad. 10  HL opfordrede til at områdets resultater mm. fremover publiceres i Politihunden. AMS tager sig af dette, 

hvilket dog kræver, at områdets tilrettelæggere fremsender resultatlisterne til denne. 
  
 
 
 

Referent 
Anita Majgaard Sønderholm 
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